
 
 
 

 
 

AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT             
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ 
MUNICIPAL REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA TRENTA-UN DE 
GENER DE DOS MIL DOTZE. 
 
Núm. de la Sessió:  
Dia: 31 de gener de 2012. 
Hora: 20 hores i 30 minuts a 22 hores i 15 minuts. 
Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament de Puigpunyent. 
Hi assisteixen: 
Sr. Gabriel Ferrà Martorell 
Sra. Margalida Morell Martorell 
Sra. Maria Lluïssa Pla Isern 
Sr. Toni Marí Enseñat 
Sra. Caterina Verger Andreu 
Sra. Isabel Martin Roman 
Sr. Antonio Deudero Mayans 
Sra. Maria Teresa Pons Picó 
Sr. José Frias Cano. 
El Secretari Interventor en funcions Josep Ramon Marquès. 
 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EN DATES 27 DE DESEMBRE DE 2011 I 10 DE GENER DE 2012. 
 
2n.- APROVACIÓ DEL CANVI DE DIES FESTIUS LOCALS. 
 
 3r.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 2010. 
 
4t.- MOCIONS: 
 
 1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN 
RELACIÓ A LA EMISSIÓ DE SÈRIES I PEL·LÍCULES EN CATALÀ.  
 
2.- MOCIÓ QUE FORMULA L’EQUIP DE GOVERN EN RELACIÓ AL CONSORCI 
D’INFORMÀTICA LOCAL. 
 
3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP PP EN RELACIÓ A LA BAIXADA DEL 
COEFICIENT DE L’IBI. 
 
4.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PP EN RELACIÓ A L’ACCÉS 
DELS VEHICLES I TRÀFIC RODAT DES DEL CAMÍ DE LA VELA CAP AL 
CARRER MAJOR. 
 
5è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DE DATES: 
 
7,21 I 28 DE NOVEMBRE, 5,12I 19 DE DESEMBRE DE 2011 I 2,9,16 DE 
GENER DE 2012. 
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 DECRETS DE BATLIA DES DE 434/2011  FINS 037/2012. 
 
 
6è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
7è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1r.- APROVACIÓ DE LES ACTES EN ESBORRANY DE LES SESSIONS 
CELEBRADES EN DATES 27 DE DESEMBRE DE 2011 I 10 DE GENER DE 2012. 
 
El portaveu del partit popular, Sr. Antonio Deudero demana que per tal de tenir 
més temps per poder examinar els esborranys de les actes, tant del Ple com de la 
Junta de Govern, i els decrets de batlia s’enviïn juntament amb la convocatòria de 
la sessió, tal com es feia  abans, ja que la darrera informació l’ha rebuda avui 
mateix i no ha pogut tenir temps material per poder-la llegir detingudament; i és 
per tot això que demana que, tant l’aprovació de les actes dels Plens, com el donar 
compte dels decrets de batlia i les actes de les sessions de la Junta de Govern Local 
s’ajornin fins a la propera sessió. 
 
El batle accedeix al que demana al Sr. Deudero i vol fer les següents matisacions 
per modificar l’esborrany de l’acta de dia 27 de setembre de 2011 atès que el dia 
que es va aprovar (25-10-2011) no va poder assistir a la sessió plenària. 
 
En el punt referent a l’extracció de sorra de Banyalbufar manifesta que les paraules 
que va dir foren: “que va ser presentada pel grup popular de Banyalbufar”. 
Referent al punt setè, moció 1.- presentada pel partit socialista, les seves paraules 
foren “reduir les despeses sense que els veïnats es vegin gaire afectats per 
aquestes mesures”. I finalment en el punt on es va debatre les despeses de 
personal, les paraules exactes varen ésser “Que aquest Ajuntament no té molts de 
serveis contractats amb empreses externes. 
En quan  a la proposta relativa a la custòdia compartida el resultat va ser que els 
regidor que es va abstendre fou Antonio Deudero i no Antoni Marí i el que va votar 
a favor va ser El Sr. Marí i no el Sr. Deudero. 
 
Amb la introducció d’aquestes modificacions s’acorda presentar els esborranys 
esmentats a la propera sessió per a la seva aprovació. 
 
2n.- APROVACIÓ DEL CANVI DE DIES FESTIUS LOCALS. 
 
El Sr. Batle dóna compte i lectura de la proposta que diu així: 
 
“En data 4 de juny de 2011 es va publicar al Butlletí Oficial de les Illes Balears 
l’Acord del Consell de Govern de 20 de maig de 2011 pel qual s’aprovà el calendari 
de festes per a l’any 2012 en l’àmbit de les Illes Balears. S’establien com a dies 
festius els següents: 
 
6 de gener: Epifania del Senyor, Divendres 
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1 de març: Dia de les Illes Balears, Dijous 
5 d’abril: Dijous Sant, Dijous 
6 d’abril: Divendres Sant, Divendres 
9 d’abril: Dilluns de Pascua, Dilluns 
1 de maig: Festa del treball, Dimarts 
15 d’agost: Assumpció de Maria, Dimecres 
12 d’octubre: Festa nacional, Divendres 
1 de novembre: Tots Sants, Dijous 
6 de desembre: Dia de la Constitució, Dijous 
8 de desembre: Inmaculada Concepció, Dissabte 
25 de desembre: Nadal, Dimarts 
 
Atès que de conformitat amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de 
juliol, de regulació de jornades, hores extraordinàries i descansos, els ajuntaments 
han de determinar dues festes locals en l’àmbit municipal, a més de les festes 
indicades que són dies festius en l’àmbit de les Illes Balears, acordant-se pel Ple de 
la Corporació en sessió celebrada en data 26 de juliol de 2011 que els dies festius 
d’àmbit municipal a Puigpunyent i Galilea serien dia 16 d’agost i dia 31 de 
desembre. 
 
Atès que es considera modificar els dies festius d’àmbit municipal aprovats pel Ple 
de la Corporació per tal d’incorporar com a festa municipal dia 26 de desembre. 
 
Es proposa al Ple de la Corporació que adopti el següent ACORD: 
 
PRIMER.- Modificar els dies festius d’àmbit municipal, quedant establerts de la 
següent forma: 
 
16 d’agost (no es modifica) 
26 de desembre (es canvia per dia 31 de desembre) 
 
SEGON.- Comunicar el present Acord a la Direcció General de Treball i Salut 
Laboral, depenent de la Vicepresidència Econòmica, de Promoció Empresarial i 
d’Ocupació pel seu coneixement i efectes oportuns.” 
 
Sotmès l’assumpte a votació, la proposta és aprovada per unanimitat dels membres 
presents. 
 
 3r.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 2010. 
 
El Sr. Batle exposa que, considerant que el compte general d’aquesta Corporació ha 
estat informat favorablement per la Comissió Especial de Comptes i publicada en el 
BOIB número 194 de dia 29 de desembre de 2011 i que no s’ha presentat cap 
reclamació, es proposa la seva aprovació per part de la Corporació. 
 
El portaveu popular, Sr. Antonio Deudero,  manifesta que aquestes comptes 
representen l’actuació política d’un equip de govern format pel partit socialista i el 
partit independent, s’abstindran a l’hora de la seva aprovació. 
 
Posada la proposta a votació s’acorda la seva aprovació per sis vots favorables, tres 
del partit socialista i tres dels independents i tres abstencions dels regidors 
populars.  
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4t.- MOCIONS: 
 
 1.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL INDEPENDENTS EN 
RELACIÓ A LA EMISSIÓ DE SÈRIES I PEL·LÍCULES EN CATALÀ.  
 
Els grup municipal Independents de Puigpunyent i Galilea presenta a la consideració 
del Ple la seguent: 
 
“MOCIÓ 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
De fa setmanes la televisió autonòmica de les Illes Balears ha deixat d’emetre les 
sèries i pel·lícules estrangeres en català. El subdirector de la cadena, el Sr. Jacobo 
Palazón, ha justificat aquest canvi declarant que emetre-les en la llengua pròpia de 
Mallorca feia que aquestes s’estrenessin més tard i amb més cost, quan en realitat 
els doblatges eren sense cost gràcies a l’acord amb la Corporació Catalana de Ràdio 
i Televisió. 
Aquesta mesura va en contra de la Llei d’IB3 i la Llei de Normalització Lingüística, 
ja que totes dues lleis estableixen que la llengua vehicular de qualsevol mitja de 
comunicació públic de les Illes Balears ha de ser el català. 
A més, després del tancament de la Televisió de Mallorca, la única televisió en que 
els ciutadans de les Illes podem veure sèries i pel·lícules estrangeres en català és 
IB3, ja que el senyal d’altres televisions autonòmiques que emeten en la nostra 
llengua es tapa quan se n’emeten. 
El sector privat ja proveeix suficient oferta de sèries i pel·lícules en castellà, i el 
paper d’IB3, segons la llei que la regeix, no és el de competir-hi sinó 
complementar-ho amb programació de qualitat en la nostra llengua. 
Per tot això, el grup municipal Independents proposa al Ple de l'Ajuntament de 
Puigpunyent que s'aprovin els següents 
 
ACORDS: 
 
Primer: Que l’Ajuntament de Puigpunyent demani al Govern Balear i al seu 
Conseller de Presidència, Sr. Antonio Gómez, com a director general d’IB3, que la 
cadena autonòmica de les Illes Balears torni a emetre les sèries i pel·lícules 
estrangeres en català, a més d’altres opcions. 
 
Segon: Trametre l’acord al Conseller de Presidència i al Director general d’IB 
 
El regidor Sr. Deudero manifesta: 
 

1) Cal recordar que IB3 utilitza el català al 100 % de la seva programació 
pròpia. El català és per tant la llengua vehicular en la qual s’emeten tots els 
informatius, programes d’esports, programes en general i de ficció de l’ens. 

2) Només es deixa en castellà les produccions externes, tals que les pel·lícules i 
sèries estrangeres. 

3) La ràdio autonòmica IB3 ràdio, de l’ens autonòmic, compta amb una 
programació íntegra en català, no existeix cap progrma en castellà. Cal 
destacar que en mancar de produccions procedentys de FORTA, IB3 emet al 
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100 % la seva programació íntegra en català. 
4) La cadena adquireix les pel·lícules i sèries a traves de la xarxa FORTA (que 

agrupa a les TV autonòmiques espanyoles) i per aquest motiu les rep en 
castellà. 

5) El cost del doblatge al català és elevat i inassolible per una cadena amb 
fortes restriccions pressupostàries, en la situació actual de crisi. 

6) L’anterior direcció d’IB3 emetia les produccions procedents de FORTA en 
català per mor que la Corporació Catalana de Ràdio i Televisió cedeix les 
pel·lícules i sèries ja doblades sense cost algun, però ho fa en el temps en 
els quals considera oportuns, després del doblatge. Per això, en la 
legislatura del Pacte les pel·lícules i sèries estrangeres que es veien a IB3 
estaven doblades, però s’emetien molt després d’haver-les adquirit, quedant 
totalment fora del mercat de novetats per als televidents. 

7) Sobre els comentaris que acusen al Govern d’anar en contra de la Llei d’IB3 
i la Llei de Normalització Lingüística, cal destacar que la llengua vehicular no 
implica ser llengua exclusiva, si no la llengua utilitzada de forma principal o 
dominant i, com pot constatar-se, la catalana és la llengua dominant en tot 
l’ens IB3 Ràdio i Televisió. 

 
CONCLUSIÓ: El Govern s’ha limitat a traslladar a IB3 la realitat del carrer, que és 
combinar sense prejudicis les dues llengües oficials: el castellà i el català. 
La decisió ja ha aportat fruits positius, atès que l’audiència d’IB3 TV ha augmentat 
significativament gràcies, entre altres, a l’emissió de pel·lícules en castellà.” 
 
A continuació el portaveu del grup municipal PSOE Sr. Toni Marí afegeix que el seu 
partit considera que l’ens públic no només ha de considerar el mercat i l’audiència, 
si no que ha d’actuar d’acord amb la llei de normalització lingüística i per això 
recolzarà la proposta. 
 
La portaveu del grup Independents Sra. Margalida Morell manifesta que quan es 
parla de normalitat s’hauria de considerar que les dues llengües i que aquestes 
haurien de tenir la mateixa difusió, i en ocasions quan es sintonitzen les emisores 
de televisió és impossible trobar-ne una que emeti en català. 
 
El Sr. batle diu que li sap greu que el partit popular estigui en contra d’aquesta 
moció, que representi el sector més espanyolista del partit i que no segueixi la 
mateixa línia que altres representants del partit de diversos ajuntaments que si han 
recolzat aquesta postura. 
 
El regidor del PP, Sr. Jose Frias contesta que en cap moment s’ha sentit enemic de 
la llengua catalana i si es sintonitzen les diverses emisores sempre n’hi ha alguna 
que emet en català i la seva postura es respectar tant la seva llengua pròpia com la 
catalana, que també la sent com a pròpia. 
 
Sotmesa la moció a votació és aprovada per sis vots a favor (tres del partit 
independent i tres del partit socialista) i tres en contra dels regidors del partit 
popular. 
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2.- MOCIÓ QUE FORMULA L’EQUIP DE GOVERN EN RELACIÓ AL CONSORCI 
D’INFORMÀTICA LOCAL. 
 
El Sr. batle dóna lectura a la següent moció presentada per l’equip de govern: 
 

- Atès que el Consell de Mallorca recentment es va plantejar instar a la 
dissolució de Consorci d’Informàtica Local. Si bé en aquests moments ja no 
s’ho planteja, si s’ha suggerit que podrien estar en perill la meitat de 
treballadors de CILMA, i per tant eliminar i/o simplificar la major part de 
serveis que es dona en aquest moment. 

 
- Atès que gràcies els serveis que CILMA dóna des de fa més de 15 anys a 

l’Ajuntament de Puigpunyent, disposem del suport tècnic municipal sobre 
programes, expedients, plataforma de tràmits, cartografia i urbanisme.  

 
 
- La seva col·laboració ens permet tenir un servei de suport a diferents 

aplicatius: Secretaria ( Padró Municipal, intercanvis amb INE, Eleccions ), un 
suport en programes d’ofimàtica, internet i disseny gràfic ( processador de 
textos, base de dades, full de càlcul, publicacions, elaboració de pàgina 
WEB). 

 
- Atès que en uns moments difícils per totes les administracions l’ajuda i 

suport tècnic informàtic que se’ns dona des de CILMA és IMPRESCINDIBLE 
per municipis i Ajuntaments petits com és el nostre. 

 
Es proposa al Ple de la Corporació l’aprovació de la següent moció :  
 

- Fer un reconeixement des de l’Ajuntament de Puigpunyent a la feina que 
duen a terme els treballadors del Consorci d’Informàtica Local de Mallorca 
així com el nostre suport en aquest moments difícils per a ells. 

    
- Instar al Consell de Mallorca a fer un esforç per què la viabilitat econòmica 

d’aquest consorci no continuï en perill, que garanteixi la continuïtat del 
servei que dóna als Ajuntaments  en general i a l’Ajuntament de 
Puigpunyent en particular, ja que per  municipis petits com el nostre és del 
tot NECESSARI ,FONAMENTAL i IMPRESCINDIBLE. 

 
- Donar compte d’aquest acord de ple als treballadors de CILMA així com al 

Consell de Mallorca pel seu coneixement. 
 
El portaveu del grup municipal PP, Sr. Antonio Deudero contesta que el Consell de 
Mallorca ja ha pres la decisió de mantenir el Consorci i que estan a favor del 
recolzament dels treballadors i que el fet que es vulgui reestructura aquest òrgan 
es precisament cercar la viabilitat econòmica de l’ens. 
 
També afegeix el Sr. Antoni Deudero que el seu partit s’abstindrà  ja que a la moció 
hi veu diverses contradiccions. 
 
El portaveu del grup municipal PSOE, Sr. Toni Marí afegeix que el Consorci dóna un 
suport molt valuós a l’Ajuntament i això ens permet no haver de contractar 
empreses externes, i que amb la seva postura, el partit popular no sols té en 
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consideració criteris econòmics, si no també criteris polítics.  
 
En aquest cas, creu el Sr. Toni Marí, que a l’hora de votar, els membres de la 
Corporació haurien de donar prioritat als interessos econòmics de l’Ajuntament per 
damunt altres criteris polítics. 
 
La regidora del grup Independents, Sra. Marissa Pla, contesta que l’Ajuntament no 
pot fer front a les seves tasques sense el suport i recolzament del Consorci i, 
malgrat la situació econòmica que sofreix el Consell, hi ha coses que són 
imprescindibles. 
 
El Sr. batle acaba dient que, malgrat el Consell no es planteja la dissolució del 
Consorci, si la reducció del 50 % de la seva plantilla, i això suposarà que no ens  
podran donar els serveis que actualment ofereixen i per aquest motiu s’hauran  de 
cercar altres opcions que segurament suposaran una major càrrega econòmica per 
la Corporació. 
 
Sotmesa la moció a votació és aprovada per sis vots a favor (tres del partit PSOE i 
tres del partit Independents), i tres abstencions del partit popular. 
 
 
3.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP PP EN RELACIÓ A LA BAIXADA DEL 
COEFICIENT DE L’IBI. 
 
El regidor Sr. Deudero llegeix la proposta que el seu partit presenta al Ple i que diu: 
 
 “ANTONIO DEUDERO MAYANS, regidor electe del Grup Municipal del 
Partit Popular a l’ajuntament de Puigpunyent, presenta al ple de la corporació la 
següent  
 

MOCIÓ: 
 
 El partit Independents de Puigpunyent havia promès al seu programa 
electoral una baixada del coeficient de l’IBI municipal de manera progressiva, fins a 
arribar al 0’40 %, per tal de fer més suportable als veïnats la pujada dels valors 
cadastrals. 
 
 Malgrat aquesta circumstància els Independents, el batle i el seu Equip de 
Govern, juntament amb els Socialistes, han pres la decisió de liquidar el rebut de 
l’any 2.011 amb el coeficient del 0,60 %, el mateix dels anys 2.009 y 2.010. 
 
 Que per aquest motiu tots els veïnats han rebut a casa seva una liquidació 
de l’IBI que suposa una pujada de entorn un 15 % de mitja. 
 
 Que es fa imprescindible que el Batle i el seu Equip de Govern expliquin el 
calendari previst que pensen aplicar per cumplir el seu compromís de baixada del 
coeficient de l’IBI municipal de manera progressiva, fins a arribar al 0’40 % i que es 
sotmeti a votació del Ple requerir a l’Equip de Govern i al Batle el compliment del 
seu compromís de baixada del coeficient de l’IBI municipal. 

 
Per tot això, 
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 PRIMER.- El ple de la corporació acorda requerir a l’Equip de Govern i al 
Batle que expliquin el calendari previst que pensen aplicar per cumplir el seu 
compromís de baixada del coeficient de l’IBI municipal de manera progressiva, fins 
a arribar al 0’40 %. 
 
 SEGON.- El ple de la corporació acorda requerir a l’Equip de Govern i al 
Batle el compliment del seu compromís de baixada del coeficient de l’IBI 
municipal.” 
 
El Sr. Batle contesta que a la moció es fa referència  al rebut del 2011, quan els 
tipus s’hagueren d’aprovar abans del 31 de desembre de 2010 i l’equip de govern 
actual no tenia cap competència en aquells moments. 
 
Es cert que els independents en el seu programa es comprometien a una rebaixa 
progressiva dels rebuts fins arribar al 0’40 %, però en un període de quatre anys i a 
part de rebaixar el percentatge, també hi ha l’opció de fer una revisió dels valors 
cadastrals per fer més suportable l’impost que han de pagar el contribuents. 
La intenció de l’equip de govern és que tots els propietaris de bens immobles 
contribueixin d’acord amb valor del que realment tenen, i per això ja han començat 
a fer les primeres passes per revisar els valors cadastrals, mantenint una reunió 
amb el gerent del Cadastre. Un cop que es tengui  perfilada la tramitació que s’ha 
de seguir, es presentarà una proposta al Ple per iniciar aquesta revisió. Però per 
raons de terminis, si s’acordés aquesta revisió, la ponència de valors serà durant 
l’any 2013 i la seva entrada en vigor seria l’any 2014. 
 
Segueix dient el Sr. Batle que mentre el Partit Popular de Puigpunyent està 
interessat en rebaixar el percentatge del cobrament dels rebuts, a nivell estatal el 
seu partit va aprovar un Reial-decret llei 20/2011, de 30 de desembre, de mesures 
urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per a la correcció del 
dèficit públic, pel qual es regulava el gravamen de l’IBI i a més s’havien 
d’incrementar els percentatges un 10 % en aquells municipis que es feren les 
revisions abans del 2002, un 6 % a aquells en que es varen fer entre el 2002 i el 
2004 i un 4% a aquells municipis en els que es va fer la valoració entre els anys 
2008 i 2011. 
 
Un altre exemple de la diversitat d’opinions en el partit popular es el que ha passat 
en el poble de Llubí, en el que es va presentar una proposta per augmentar el 
percentatge, però davant el Reial-decret llei abans esmentat, que el partit popular 
va presentar a nivell nacional, que suposava un augment del 10 % en aquest 
municipi, optaren per retirar la proposta i mantenir-lo en el 0’60. Ja que gràcies al 
Reial-decret llei passa directament al 0,66.  
A més si la intenció de l’equip de govern vos davallar el tipus, ens veuríem 
impossibilitats de fer-ho davant el decret aprovat pel govern espanyol.. 
 
El portaveu del grup municipal PSEO, Sr. Toni Marí contesta que entenen que es un 
problema pel municipi, però que hi ha normes extramunicipals que condicionen les 
decisions que voldríem adoptar. Si el partit popular sap que no es pot rebaixar el 
percentatge no entén com presenten la moció. Afegeix que el seu partit recolza la 
postura d’iniciar la tramitació necessària per revisar els valors cadastrals. 
 
El Sr. Antoni Deudero contesta que saben perfectament que l’aprovació dels 
percentatges s’ha de fer d’un any per l’altre, però l’equip de govern ho duia en el 
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seu programa i a més el fet que es revisin els valors no significa que també es 
revisin els percentatges. Acaba dient que el decret aprovat pel govern estatal és 
per un període de dos anys i demana quines actuacions té previstes fer l’equip de 
govern en els anys 2014 i 2015. 
 
La portaveu del grup municipal Independents Sra. Margalida Morell contesta que 
una opció per rebaixar els rebuts és fer una revisió  dels valors cadastrals i en 
aquests moments no es pot demanar que l’equip de govern es comprometi a 
adoptar uns acords que entrarien en vigor d’aquí a dos anys i sense saber quina 
serà la postura del govern central ni si mantindrà el decret que ha aprovat ara. 
 
El Sr. Batle contesta que fa molt mal preveure el que es podrà fer, el cert és que la 
intenció de l’equip de govern es prendre les mesures adequades per que tothom 
pagui d’acord amb el valor que tenen les seves propietats i fer més suportable els 
rebuts d’aquest impost  
 
 
Pel que respecta a la pregunta del partit popular, el regidor Sr. Toni Marí, respon 
que el calendari es el següent: tot d’una que sigui possible es farà la revisió 
cadastral i quan no hi hagi cap impediment es davallaran els tipus que s’apliquen. 
 
El Sr. Batle afegeix que entén que la moció està contestada i es passa a la votació, 
que dóna el següent resultat: 
 
Vots en contra. 6 (tres del partit socialista i tres del partit independent) 
Abstencions: 0 
Vots a favor: 3 del partit popular. 
 
 
 
4.- MOCIÓ QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL PP EN RELACIÓ A L’ACCÉS 
DELS VEHICLES I TRÀFIC RODAT DES DEL CAMÍ DE LA VELA CAP AL 
CARRER MAJOR. 
 
El regidor del partit popular dóna lectura a la següent moció: 
 
Assumpte: MOCIÓ. 
 
 “JOSE FRIAS CANO, regidor del Grup Municipal del Partit Popular de 
PUIGPUNYENT i GALILEA, segons tenc degudament acreditat, davant aquest 
Ajuntament 
 
 EXPOSA: 
 

Que interessa al dret del grup municipal del Partit Popular de PUIGPUNYENT 
i GALILEA  presentar la seguent  

MOCIÓ 
Que el passat mes de desembre de 2.011 l’Ajuntament de Puigpunyent  va  

rebre el final de les obres de REMODELACIÓ DEL CENTRE  HISTÒRIC, plaça de 
l'Ajuntament. 

 
 Que el projecte aprovat i executat contempla l’accés dels vehicles i trafic 
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rodat des del camí de la Vela cap al carrer Major. 
  
 Que malgrat que la plaça ha estat recepcionada, per decisió unilateral de 
L'Equip de Govern municipal i/o del Batle hores d’ara no es permet l’accés dels 
vehicles  tal i com estava previst al projecte executat. 
 
 Que la persistencia d’aquesta situació adoptada, de forma arbitrària i sense 
cap motivació técnica que la justifiqui, està creant  incertesa i indefensió en els 
veïnats de la zona que veuen pejudicats  els seus  interessos  així com  retallat el 
seu dret de pas per la via pública, i això malgrat que històricament en aquest 
municipi s’han respectat i  actuat per mantenir els drets de pas dels veinats pels 
accesos públicament reconeguts. 
             
  Que la plaça s'ha recepcionat amb mancances i deficiències encara per 
solucionar, que afecten la seguretat i que no han suposat un obstacle per que 
l'Ajuntament l'obrís al poble. 
 

Per tot el que s’ha exposat anteriorment el Grup municipal del PP de 
Puigpunyent i Galilea proposa al Ple l’aprovació de la següent  

 
MOCIÓ : 

 
 Que s’acordi pel Ple municipal obrir l’accés dels vehicles i trafic rodat  tel que 
el projecte aprovat i executat contempla, es a dir, des del camí de la Vela cap al 
carrer Major i d'aquesta manera els veïnats de la zona que veuen pejudicats  els 
seus  interessos  puguin recuperar el seu dret  de pas per la via pública tal que 
estava previst al projecte.” 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El Sr. Batle contesta que la intenció de l’equip de govern des d’un primer moment 
és tenir en consideració la participació i la voluntat ciutadana, cal recordar que 
l’obra de la plaça és un projecte sortit de l’ AL21, i per això es va convocar una 
reunió per a totes aquelles persones que estiguessin interessades en donar la seva 
opinió al respecte. El que es va plantejar a aquesta reunió va ser obrir aquest camí 
als vehicles o únicament en casos excepcionals o mantenir-ho sols pels vianants. 
 
Continua dient el Sr. Batle que  la competència de tenir obert un carrer als vehicles 
és de l’Ajuntament i tal com es recull a la nostra ordenança municipal en el seu 
article 27 que diu: “L’administració municipal podrà, quan les característiques d’una 
determinada zona de la ciutat ho justifiquin, establir la prohibició total o parcial de 
la circulació i estacionament de vehicles, o només  una de les dues coses, amb la 
finalitat de reservar totes o algunes de les vies públiques compreses dintre de la 
citada zona al tràfic de vianants. 
 
Aquestes zones es denominaran “per als vianants” i  es determinaran mitjançant 
Decret de l’Ajuntament, que es publicarà en el BOIB. En elles, i amb les excepcions 
fixades als articles 31 i 32, queda prohibida la circulació i estacionament de 
vehicles” i a l’article 5.s diu que: “la policia local, per raons de necessitat, urgència, 
seguretat o ordre públic, festives o circulatòries, podrà modificar eventualment 
l’ordenació existent en aquells llocs on es produeixin aquestes circumstàncies, així 
com en supòsits d’emergència. Per aquest efecte, disposarà la col·locació, anul·lació 
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o retirada provisional dels senyals que resultin necessaris, així com l’adopció de les 
oportunes mesures preventives. En tals casos, segons l’ordre de prioritat 
anteriorment establert, els senyals portàtils i indicadors de la policia local 
prevaldran sobre qualsevol altra senyal, sigui vertical o horitzontal.” 
 
En aquest sentit, la Policia Local ha emès un informe que diu així: 
 
“Amb motiu de les obres fetes a la plaça i l’ampliació de dita, ens trobem que 
l’enllaç del c/Major al c/Sa Vela, travessa la nova plaça, tallant en dos parts 
aquesta, una part que dona accés a l’ajuntament, casa de cultura i biblioteca, i per 
altre que es la part ampliada la zona de jocs infantils, en aquests moments i des 
que es va finalitzar l’obra s’ha tingut aquest enllaç tancat a petició de la Policia 
Local. 
 
Els motius d’aquesta petició han estat per una part el perill que pot causar 
principalment per els infants i tota persona que vulgui travessar d’una part a l’altre 
ja que no hi ha cap tipus d’element que pugui diferenciar i controlar el pas de la 
gent, motivat per el material (empedrat) amb el que ha estat feta la plaça i aquest 
enllaç i sense cap tipus de canvi de nivell o diferenciat per una voravia. I per altre 
part, aquest enllaç tancat no causa cap tipus d’alteració al tràfic rodat ja que la 
distància que ha de recórrer qualsevol vehicle són de 350m. per anar de l’entrada 
d’aquest enllaç a la sortida, fent el recorregut de c/Sa Vela, c/ camp franc i 
travessia. Aquest recorregut com ja s’ha dit només afecta al transit rodat, que 
vindria del c/Sa Vela, direcció Esporles-Palma, per entrar dins el nucli urbà, ja que 
dins el nucli urbà l’accés a la sortida de l’enllaç es fa sortint pel c/Beltrana. 
 
Per lo que la Policia Local d’aquest municipi recomana col·locar elements retràctils 
per tenir l’enllaç tancat apropiadament i en cas de necessitat poder obrir-lo.” 
 
Per això, el Sr. Batle conclou que és per aquests motius que a dia d’avui està tancat 
el tràfic rodat en el tram esmentat. 
 
 
La regidora del grup Independents, Sra. Marissa Pla manifesta que segons l’acordat  
a aquesta reunió de veïnats, es farà un recull d’opinions a tot el poble mitjançant 
una circular on es demanarà quines són les seves preferències. 
 
El portaveu socialista, Sr. Toni Marí manifesta que la postura del seu grup també és 
tenir en consideració la opinió popular, i que el camí no està tancat, si no 
únicament tancat al trànsit rodat. 
 
El Sr. Batle afegeix que a l’ajuntament no s’ha rebut cap escrit en el que es fes 
constar el malestar dels veïnats i la seva opinió és que l’interès general serà el que 
prevaldrà a l’hora de determinar el caràcter del camí. 
 
El regidor del PP, Sr. Jose Frias diu que per motius personals no va poder assistir a 
la reunió dels veïnats, però que al seu parer aquestes reunions no són 
representatives del sentit majoritari del poble. 
I a més demana si es determinarà un mínim de participació a l’hora de tenir en 
consideració els resultats de l’enquesta. 
 
El Sr. Batle contesta que el resultat serà primordial a l’hora de decidir sobre els 
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punts sobre els quals es demanarà l’opinió de la gent i que les decisions de l’equip 
de govern aniran en el sentit de la majoria 
 
 
El portaveu del grup municipal PP Sr. Antonio Deudero reconeix que la competència 
d’obrir o no els carrer és competència municipal i si s’ha de prendre la decisió de 
tenir-ho tancat ho pot fer. També està d’acord en acceptar la voluntat popular a 
l’hora d’adoptar determinades decisions a continuació demana llegir l’informe de la 
policia local i un cop ho ha fet diu que els agents ho han realitzat en data d’avui 
mateix i el camí du tancat al trànsit des del moment de la recepció de les obres. 
A més manifesta que el Ple ja representa als veïns del poble i a l’hora de convocar 
una reunió s’ha de fer amb les degudes garanties que tothom s’assabenta 
d’aquesta convocatòria, mitjançant un requeriment personal a cada veïnat. 
 
Tal com preveia el projecte, el que s’hauria d’haver fet era obrir el camí i si un 
informe raonat de la policia recomanés el seu tancament, considerant que existeix 
un perill, llavors mitjançant un acord s’ordena el seu tancament. 
 
El Sr. Batle contesta que, malgrat l’informe escrit està fet avui, la opinió i informe 
verbal dels agents es va donar a batlia en un primer moment i abans de fer l’acte 
de recepció de l’obra.  
 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Toni Marí vol fer constar que els informes dels agents de 
la policia estan degudaments raonats i els seus coneixements s’han de tenir en 
consideració a l’hora de prendre un decisió. 
 
El portaveu popular manifesta que aquest recull d’opinions va en contra dels seus 
drets ja que, degut a la seva absència del municipi, no podrà exercir la seva opinió i 
per això s’han de cercar alternatives per facilitar la participació de tothom. 
 
La regidora del grup Independents Sra. Marissa Pla manifesta que els dies 
proposats són orientatius i si el partit popular té una proposta millor que ho 
manifesti i si s’han de canviar les dates o allargar l’horari de participació estan 
oberts a qualsevol iniciativa. 
 
Posada la proposta del partit popular a votació  es rebutjada amb el següent 
resultat: 
 
Vots en contra: 6 (tres del partit independent i tres del partit socialista) 
Abstencions: 0 
Vots a favor: 3 del partit popular. 
 
5è.- CONTROL DE L’EQUIP DE GOVERN: 
 
D’acord amb l’acordat en el primer punt d’aquesta reunió l’aprovació dels 
esborranys de les actes i donar compta dels decrets de batlia s’ajorna per a una 
propera sessió. 
 
6è.- TORN D’URGÈNCIA 
 
6è.1.- PRENDRE EN CONSIDERACIÓ RENÚNCIA REGIDORA.  
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El Sr. Batle proposa aprovar la urgència i tractar la renúncia a l’acta de regidora de 
la Sra. Caterina Verger Andreu, els motius de la urgència venen determinats pel 
treball que realitza com a activitat privada i que en aquests moments fa que no es 
pugui dedicar plenament a les seves tasques com a regidora. 
 
La urgència és aprovada per unanimitat i a continuació es passa a tractar aquest 
punt. 
 
El Sr. Batle dona compte de l’escrit presentat per la regidora del P.S.O.E. Sra. 
Caterina Verger Andreu, que diu literalment així: 
 
ESCRIT DE RENUNCIA DE REGIDORA  
 
“Jo, Caterina Verger Andreu, amb DNI 43.104.800V, comunico el següents fets, en 
virtut de l’article 182 de la llei orgànica 5/1985, de 19 de juny, del règim electoral 
general: 
 
EXPOSA 
 
Que en data 22 de maig de 2011 es van celebrar les eleccions municipals a les que 
acudia formant part del PSOE. 
 
Que aquest partit va obtenir 3 regidors. 
 
Que va prendre possessió del càrrec dia 11 de juny de 2011, després de complir les 
obligacions impostes per la llei 5/1985 de 19 de juny del Règim Electoral General. 
 
Que per motius personals vull deixar el lloc que ocupava a l’Ajuntament de 
Puigpunyent. 
 
Per tot l’exposat, 
 
SOL·LICITO 
 
Que es tingui en coneixement de la meva renúncia al càrrec de regidora que tinc en 
aquests moments a l’Ajuntament de Puigpunyent, pel ple de l’Ajuntament.” 
 
Per tot això, el Sr. Batle proposa al Ple de la Corporació que adopti el següent 
ACORD: 
 
PRIMER.- Prendre en consideració la renúncia al càrrec de regidora de 
l’Ajuntament de Puigpunyent de la Sra. Caterina Verger Andre. 
 
SEGON.- Comunicar el present Acord a la Junta Electoral Central per tal de que 
remeti les credencials al següent en la llista electoral, per tal de que pugui prendre 
possessió del seu càrrec. 
 
En el debat posterior es produeixen les següents intervencions: 
 
El Sr. Batle manifesta que és una llàstima que no pugui continuar amb el projecte 
que havien iniciat en comú i li desitja el millor en el seu futur, al mateix temps que 
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li agraeix el temps que ha dedicat al poble. 
 
El Sr. Antoni Deudero també li dona les gràcies per la seva dedicació i afegeix que 
la iniciativa que ha de tenir una persona a l’hora de començar una activitat política 
és molt grossa i la militància política significa una gran càrrega personal. 
 
El portaveu socialista Sr. Toni Marí afegeix que li sap greu la seva renúncia i li 
agraeix la tasca que ha realitzat. 
 
Sotmesa la proposta a votació s’aprova la mateixa per unanimitat. 
 
7è.- PRECS I PREGUNTES. 
 
El portaveu del PSOE Sr. Toni Marí exposa que quan es parla de temes de política 
lingüística el partit socialista no vol entrar en debats personals i no usaran mai el 
tema del catalanització ni espanyolització com a enfrontament, la seva postura es 
que la llengua no ha suposar mai un enfrontament. 
 
La portaveu del grup Independents, Sra. Margalida Morell contesta en els Plens ha 
d’existir un ambient d’harmonia, però no es pot limitar el dret de cada persona en 
expressar-se. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Isabel Martin afegeix que ella defensa la normalització 
lingüística i també es sent espanyola. 
 
El Batle acaba dient que el Ple representa els sentiments del poble mitjançant els 
tres partits que seuen a aquesta taula, tres partits amb tres sentiments i 
sensibilitats distintes i diferents i les expressions, sense falta al respecte de ningú,   
s’han de poder fer lliurement i públicament 
 
 
I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió quan són les 
22:15 hores i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi el Secretari 
Interventor en funcions de la Corporació Municipal, la qual cosa certifico. 
 
 
 
El Batle,                                                 El Secretari interventor en funcions, 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                             Josep Ramon Marquès 
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